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nogle flere penge. Man stiller ikke krav, og de 
krav, som IMF ganske fornuftigt havde formu- 
leret, ønsker man ikke at følge op, fordi et af 
kravene f.eks. var, at man skulle privatisere lidt 
på Færøerne, og det er jo virkelig ideologisk 
gods, hvis man er socialdemokrat. For lige så 
vel som man er modstander af, at der privatise- 
res i Danmark, vil man aldrig kunne få sig selv 
til at stille det krav over for Færøerne, at man 
skulle gennemføre nogle privatiseringer, på 
trods af at det var et af de idealistiske krav, 
IMF havde stillet. 

Så de, der ikke viser færingerne tillid, er 
dem, der bare udsteder gavechecks i stedet for 
at indgå i realistiske forhandlinger om at få tin- 
gene bragt på fode. Og det går jo galt. Sidste 
gang, vi beskæftigede os med sagen -  det var 
for et par måneder siden -  regnede man med, 
at underskuddet på de offentlige finanser på 
Færøerne ville være under 100 mio. kr. Nu er 
det over Vi mia. kr. Det er det skred, der er 
sket, fordi man ikke følger de anvisninger, 
IMF har givet. 

Så siger fru Sonja Mikkelsen, at regeringen 
gør, hvad den kan. Ja, ja, det gør den, og som 
det fremgår af udtalelserne fra lagmanden, fru 
Marita Petersen, i går, forventer hun, at den 
regering, der er nu, vil vise meget større forstå- 
else for Færøernes økonomiske problemer. 
Det vil på godt dansk sige, at den regering, der 
sidder nu, har lidt lettere ved at få skrevet 
checken under end den regering, der sad før. 
Sådan er det urimeligt at behandle den danske 
befolkning, som skal betale regningen. Hvis 
det var fru Sonja Mikkelsen og Socialdemo- 
kratiet, der betalte pengene, måtte man for min 
skyld gerne sende dem af sted. Men det er på 
danskernes vegne, man udsteder alle disse 
dækningsløse checks. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning 
forkastedes, idet 8 (FP) stemte for, 116 (S, KF, 
V, SF, CD, RV og KRF) imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Anden behandling af lovforslag nr. L 201: 

Forslag til lov om ændring af  lov om folkesko- 
len. (Hjemmel til at yde hel eller delvis friplads 
til skolefritidsordninger samt udskydelse af  re- 
degørelse om styrelsen af kommunernes skole- 
væsen). 

Af undervisningsministeren (Ole Vig Jen- 
sen). 

(Fremsat 24/2 93. Første behandling 12/3 
93. Betænkning 27/4 93). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforslaget 
og spørgsmålet om lovforslagets overgang til 
tredje behandling sattes til forhandling under 
ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Ændringsforslaget om en ny affattelse af § 1, 
§ 1 i den nye affattelse og §§ 2 og 3 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Anden behandling af lovforslag nr. L 76: 
Forslag til lov om ændring af lov om folkesko- 

len, af lov om gymnasiet m.v. og af lov om kur- 
sus til højere forberedelseseksamen og om stu- 
dieforberedende enkeltfagsundervisning for 
voksne m.v. (Frit skolevalg). 

Optaget af Bertel Haarder (V) og Eva Møller 
(KF). 

(Fremsat 29/10 92. Taget tilbage 11/2 93 af 
undervisningsministeren (Ole Vig Jensen). Op- 
taget 11/2 93 af Bertel Haarder (V) og Eva 


